
 

MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 4 

VÝBOR PRO BEZPEČNOST 

ZASTUPITELSTVA MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 4 

 

Zápis z jednání č. 3/2016 

Datum konání: 25. 4. 2016 od 16:30 hod. do 18:00 hod. v 9. patře, zasedací místnost č. 912, budova 

ÚMČ Praha 4, Antala Staška 2059/80b, Praha 4 

Přítomni: Bc. Lucie Michková; RNDr. Jiří Bendl, CSc.; JUDr. Ing. Aleš Borkovec Ph.D.; Petr Kutílek 

M.A., M.S.; Filip Vácha; Mgr. Lukáš Zicha 

Pozvaní hosté: MUDr. Vratislav Řehák (Remedis, s.r.o.); npor. Mgr. Vladimír Oliberius (PČR);  

Mgr. Jan Krčal (Městská policie hl. m. Prahy, OŘ Praha 4); Mgr. Vojtěch Janouškovec (Progressive 

o.p.s); R. Hejduková a M. Šormová (Drop in o.p.s.) 

 

Hosté z řad zastupitelů: Ing. Petr Horálek 

Hosté z řad veřejnosti: Jakub Fian 

 

Jednání Výboru pro bezpečnost zahájila předsedkyně Bc. Lucie Michková, představila pozvané hosty 

a návrh programu. 

Bod I. 

Návrh programu: 

1) Schválení programu 

2) Remedis, s.r.o. a situace ohledně substituční léčby 

3) Projednání žádostí o dotace na podporu prevence v oblasti bezpečnosti dětí a mládeže, 

rizikového chování dětí a mládeže na MČ Praha 4 – žádost občanského sdružení Život bez 

závislostí a žádost Dětského krizového centra 

4) Různé  

 

Hlasování:  4-0-0  

Bod II. 

Předsedkyně výboru, Bc. Lucie Michková, představila zástupce Drop in o.p.s., informovala členy 

komise a zástupce policie o posílení terénních programů na území MČ Praha 4 o Drop in, s.r.o. Po 

Drop in nyní funguje v okolí Budějovické.  



Předsedkyně výboru, Bc. Lucie Michková, představila MUDr. Vratislava Řeháka, který členům výboru 

krátce představil zařízení Remedis s.r.o., především část zabývající se substituční léčbou. Remedis 

s.r.o. je zdravotnické zařízení, které poskytuje komplexní služby uživatelům drog z hlediska 

medicínského, nekonkurují si se službami jako je Progressive či Drop in. Spolupráce a návaznost na 

např. kontaktní centra je však zásadní. Jedno zařízení mají v Praze, jedno v Brně. V tomto roce se 

nově spustil obor adiktologie (namísto dřívějšího oboru AT). Situaci v Nuslích vnímá jako 

stabilizovanou. 

Předsedkyně výboru, Bc Lucie Michková se dotazuje na počty klientů i v dalších letech, než které jsou 

uvedeny v materiálu, který členům výboru poskytl radní Pokorný. MUDr. Řehák přislíbil, že data 

doplní. 

Předsedkyně výboru, Bc Lucie Michková se dotazuje na „novou“ provozovnu zařízení Remedis, která 

vznikla také v ulici Vladimírova, jak funguje, zda má otevřeno i o víkendu. MUDr. Řehák vysvětlil, že 

jde o jednu z dalších ordinací, je tam psychiatrická, interní a psychologická registrovaná ordinace, 

která funguje v běžnou pracovní dobu a to pouze ve všední dny. Výjimečný víkendový provoz se týká 

pouze endoskopie (cílovou skupinou nejsou uživatelé drog). 

Předsedkyně výboru, Bc Lucie Michková vyzvala zástupce policií, aby se vyjádřili k situaci v Nuslích.  

Mgr. Jan Krčal (Městská policie hl. m. Prahy, OŘ Praha 4) hodnotí situaci jako stabilizovanou, 

především v zimním období, avšak ne vyhovující z pohledu veřejného pořádku. Proběhla diskuze 

ohledně osob, které vypadají jako uživatelé drog, vyskytují se v Nuslích a snižují pocit bezpečí. 

Zástupci policií se s MUDR. Řehákem domluvili na předávání informací a spolupráci. MUDr. Řehák 

vysvětlil, že v pravidlech zařízení je, že pacienti se nesmí pohybovat v okolí zařízení déle než je doba 

nezbytně nutná k příchodu a odchodu. Pokud porušují pravidla, jsou vyřazeni z programu.  

Npor. Mgr. Vladimír Oliberius (PČR) hodnotí situaci jako stabilizovanou. Poukazuje na fakt, že je 

potřeba rozlišovat místní drogovou scénu a klienty zařízení Remedis. Diskuze nad praxí MUDr. Sikory, 

jeho praktiky předepisování substituční léčby (bez psychosociální intervence, bez medicínské 

podpory), jak je ne/možno tento problém řešit. Člověk, který pouze konzumuje substituční látku (jako 

drogu), se míjí terapeutickým účinkem. Bylo by potřeba aktualizovat vyhlášku Ministerstva 

zdravotnictví o maximální preskripci. 

Mgr. Vojtěch Janouškovec (Progressive o.p.s) sdílí zkušenost, že organizace Progressive málem 

musela zavřít již mnoho let fungující kontaktní centrum pro uživatele jen proto, že se do okolí 

přestěhoval MUDr. Sikora. Diskuze nad zvyšujícím se počtem uživatelů drog v Praze, nad 

recidivujícími uživateli drog ve výkonu trestu. Mgr. Janouškovec informuje o tom, že ve vězeňské 

službě se zavedli Poradny protidrogové prevence a nyní vzniká metodika za podpory oboru 

adiktologie. Třetina vězeňské populace jsou uživatelé nelegálních drog.  

Předsedkyně výboru, Bc Lucie Michková se dotazuje MUDr. Řeháka, kolik pacientů zařízení Remedis 

(v substituční léčbě) je nezaměstnaných a zda má přehled o tom, jak si na substituci shánějí peníze. 

MUDr. Řehák odpovídá, že více jak 50% pracuje tzv. „na černo“. Zařízení se drží trendu předepisovat 

primárně, a pokud je to možné, Subuxon namísto Subutexu. 

Předsedkyně výboru, Bc Lucie Michková se dotazuje MUDr. Řeháka na reportáž o přeprodeji receptů, 

jak kauza dopadla. MUDr. Řehák odpovídá, že byl v reportáži zmíněn v nelichotivé podobě, o kauze 

ale nemá žádné bližší informace. Vysvětluje, jaké ochranné mechanismy proti přeprodeji receptů 

Remedis nastavilo.    

Předsedkyně výboru, Bc Lucie Michková, dává slovo Mgr. Vojtěchu Janouškovci (Progressive o.p.s), 

aby informoval výbor o práci terénních pracovníků. Ten uvádí, že situace v Nuslích je stabilizovaná, 

obecně stoupl počet nálezů a lehce poklesl počet kontaktů. Pracovníci se více věnovali oblastem 



mimo Nusle, proto stoupl počet nálezů. Nejvíce zatížené lokality (použitým injekčním materiálem) jsou: 

Otakarova, Ctiradova, park Na Fidlovačce, park Na Květnici. Tuto informaci přezvala policie. 

Dále Mgr. Janouškovec informoval výbor o probíhajícím preventivním programu na školách (Otevřete 

oči), který je ve fázi edukace pedagogických sborů, mají dobré zpětné vazby. 

Předsedkyně výboru, Bc Lucie Michková, dává slovo zástupcům organizace Drop in. Informují o 

oblasti Budějovické na základě prvních zkušeností.  

Předsedkyně výboru, Bc Lucie Michková žádá zástupce policie, aby se nepřestávali věnovat oblasti 

Budějovické. 

     

Bod III. 

Předsedkyně výboru, Bc. Lucie Michková uvedla další bod programu: Projednání žádostí o dotace na 

podporu prevence v oblasti bezpečnosti dětí a mládeže, rizikového chování dětí a mládeže na MČ 

Praha 4 – žádost občanského sdružení Život bez závislostí a žádost Dětského krizového centra. 

Členové výboru byli seznámeni s oběma žádostmi, obě dvě prodiskutovali. 

Usnesení č. 1: Výbor pro bezpečnost doporučuje Grantové komisi podpořit podané projekty 

v oblasti bezpečnosti dětí a mládeže, rizikového chování dětí a mládeže: Život bez závislostí 

(komplexní program primární prevence) ve výši 30.000,- Kč, Dětské krizové centrum (CD 

sebepoškozování) ve výši 20.000,- Kč. 

Hlasování:  6-0-0 

Bod III. 

Předsedkyně výboru, Bc. Lucie Michková uvedla další bod programu: Různé. 

JUDr. Ing. Aleš Borkovec Ph.D podává připomínku ohledně nízkopodlažních tramvají ForCity. Je 

potřeba, aby jezdily v pravidelnějších intervalech, větší nasazení na páteřní lince č. 17, a aby byly 

v jízdních řádech odlišeny od ostatních nízkopodlažních. Důvodem je bezpečné a efektivní 

nastupování školních tříd. 

 

Další jednání Výboru pro bezpečnost proběhne dne: 30. 5. 2016 v 16:30 hod. 

 

Zápis schválila: Bc. Lucie Michková, předsedkyně Výboru pro bezpečnost 

Zápis zapsala: Mgr. Eva Junková, tajemnice Výboru pro bezpečnost 

 

Rozdělovník:   
 
OKAS, radní pro bezpečnost, PČR OŘ Praha IV., MP OŘ Praha 4 
 
Přílohy: prezenční listina 


